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Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok benyújtan i
Balog Zoltán emberi erőforrások miniszternek

„A kormány szerint szinte teljesen elt űnt az uzsorázás Magyarországon ,
miközben valójában romlott a helyzet?”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Rétvári Bence, az EMMI államtitkára a Magyar Id őknek úgy fogalmazott, hogy a kormányzat i
lépéseknek köszönhet ően eltűnőben van Magyarországról az uzsorázás . Az államtitkár szerint egy -
egy büntetőrendelkezés csak akkor lehet hatásos, ha kell ően súlyos, elrettentő szankciót helyez
kilátásba, az állam szervezetei pedig érvényre is juttatják a szabályt, s az elkövetőket hamar kézre
kerítik. Rétvári szerint a rendőrségi adatok pedig azt mutatják, hogy a mostani szabályok teljesíti k
ezeket az elvárásokat, a lebukás valós lehet ősége sokakat elrettenthetett, így az elfogott uzsorások
egy részének helyét már nem vették át mások .

Az Országos Kriminológiai Intézet kutatásából azonban az derül ki, hogy valójában egyr e
rosszabbul állunk az uzsorázás ügyébent, amit csak súlyosbít az a tény, hogy nem nyomoz a
rendőrség. Az uzsorázás újabb formái révén egész településcsoportok válnak függőjévé a ross z
egyensúlynak, gyakran a települések vezet őinek aktív közreműködésével . A feljelentések
elmaradása pedig az egyik fő problémát jelzi, hogy a kiszolgáltatott településeken nincs megfelelő
tanúvédelem, márpedig a feljelentések döntő többsége az érintettektő l jöhet csak .

Magyarország Alaptörvénye (2011 . április 25 .) 7. cikkében biztosított jogommal élve az egye s
házszabályi rendelkezésekrő l szóló 10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdése alapján
kérdezem, hogy

• Rétvári államtitkár úr a fenti nyilatkozatát megel őzően - a rendőrségi adatok mellett - miért
nem tájékozódott a témában rendelkezésre álló kutatások eredményeirő l?

• A kormány álláspontja szerint amennyiben valamilyen ügyben nem folyik nyomozás, akko r
az azt jelenti, hogy a probléma nem létezik?

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ



• Milyen érdemi lépéseket tesz a kormány az uzsorázás felszámolására, azaz ami a garantáln á
a sértettek és a tanúk biztonságát, érdemi kihallgatásukat, illetve egyebek mellet t
párhuzamos mikrohitelezést és adósságkezel ő szolgáltatásokat is magában foglalna ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2017 . május

esterházy Attila'
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